
 

  

Αθήνα, 4 Ιουλίου 2025 

Ε Ρ Ω Τ Η Σ Η 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

Εσωτερικών  

Θέμα: «Να υπάρξει ενημέρωση για την πορεία υλοποίησης των μελετών αποκατάστασης 

και επανάχρησης του Κυβερνείου (Παλατάκι) στην Καλαμαριά Θεσσαλονίκης» 

Το Κυβερνείο (Παλατάκι) στο Καραμπουρνάκι, στην Καλαμαριά της Θεσσαλονίκης 

αποτελεί ένα ιδιαίτερο μνημείο πολιτιστικής κληρονομιάς, άμεσα συνδεδεμένο με την ιστορία 

της ευρύτερης περιοχής και σημείο αναφοράς για ολόκληρη τη Θεσσαλονίκη.  

Τον Ιούνιο του 2024 υπογράφηκε μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ της Βουλής των 

Ελλήνων, της ΕΤΑΔ και του Υπερταμείου για την αποκατάσταση του εμβληματικού κτηρίου και 

την επανάχρησή του. 

Τον Απρίλιο του 2024 είχαμε αποστείλει επιστολή στον Πρόεδρο της Βουλής με αφορμή 

δημοσιεύματα για ανάληψη πρωτοβουλίας από τη Βουλή για την ανακαίνιση και την αξιοποίησή 

του. 

 Το μνημόνιο συνεργασίας  προέβλεπε ότι το Υπερταμείο και η ΕΤΑΔ θα προβούν στην 

εκτίμηση του κόστους των μελετών ωρίμανσης και του κόστους της αποκατάστασης του 

ακινήτου και του περιβάλλοντος χώρου. Σημειώνεται ότι αποτελεί, χρόνιο αίτημα των πολιτών, 

οργανωμένων κοινωνικών ομάδων και των εκπροσώπων της τοπικής αυτοδιοίκησης, η 

απόδοση του χώρου στην τοπική κοινωνία,  με τρόπο που θα προάγει τον πολιτισμό και θα 

συντελέσει στη διατήρηση της ιστορικότητας του. 

Ωστόσο, 13 μήνες μετά δεν υπάρχει σαφής εικόνα για την εξέλιξη των εν λόγω μελετών, 

των χρήσεων που θα προβλέπονται και του ποιος θα φέρει την ευθύνη για τη διαχείριση του 

χώρου.  

Επιπρόσθετα, σε κοινοβουλευτική μας ερώτηση (αριθ. Πρωτ. 2968/01.02.2024) τον 

Φεβρουάριο του 2024 για τη διάσωση και αξιοποίηση του Κυβερνείου,  το Υπουργείο Εθνικής 

Οικονομίας και Οικονομικών επισύναψε απάντηση της ΕΤΑΔ, η οποία έκανε αναφορά σε 

ενδεχόμενες χρήσεις πολυτελούς Ξενοδοχείου, πολυχώρου διασκέδασης, πολιτισμού και 

εστίασης -χρήσεις που δε συνάδουν με την ιστορικότητα του Κυβερνείου- γεγονός που εντείνει 

τις ανησυχίες για τις προβλεπόμενες χρήσεις. 
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Επειδή 13 μήνες μετά την υπογραφή μνημονίου συνεργασίας μεταξύ της Βουλής των 

Ελλήνων, της ΕΤΑΔ και του Υπερταμείου δεν υπάρχει σαφής εικόνα για την εξέλιξη των ως άνω 

μελετών, των χρήσεων που θα προβλέπονται και της ευθύνης για τη διαχείριση του χώρου. 

 Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

 

1. Σε ποια φάση υλοποίησης βρίσκονται οι μελέτες που προβλέπονται από το 

μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ της Βουλής των Ελλήνων, της ΕΤΑΔ και του 

Υπερταμείου για την αποκατάσταση και επανάχρηση του Κυβερνείου 

(Παλατάκι);  

2. Στο πλαίσιο αυτών των μελετών υπάρχουν προτάσεις για τις προβλεπόμενες 

χρήσεις του και την ευθύνη διαχείρισης και εάν ναι ποιες είναι αυτές; 

3. Πως διασφαλίζεται ότι η μελλοντική χρήση του Κυβερνείου θα συνάδει με την 

ιστορική και πολιτιστική κληρονομιά που αυτό φέρει;  

4. Πότε προβλέπεται να ξεκινήσουν οι εργασίες συντήρησης και 

αποκατάστασης του ιστορικού κτηρίου και του περιβάλλοντος χώρου; Ποιος 

ο χρονικός ορίζοντας ολοκλήρωσής τους; 

 

     

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Γιαννούλης Χρήστος 

Ζαμπάρας Μίλτος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κώστας 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

Παπαηλιού Γιώργος 

Παππάς Νίκος 

Τσαπανίδου Πόπη 

Ψυχογιός Γιώργος 




